
S p r á v a
o vybavovaní interpelácií poslancov MsZ zo zasadnutia MsZ

10. septembra 2013
____________________________________________________________________

Mgr. Vladimír Pirošík

1.   Pred obytným domom na Rudohorskej 33 v Sásovej prasklo v minulom roku potrubie na prívod 
studenej  vody.  Po  odstránení  poruchy  navezená  zemina  usadla,  vytvorila  jamu  a znehodnotila 
záhony, ktoré si tam roky pestovali domáci seniori. Interpelujem preto dovoz cca 0,5 m3 zeminy, 
ktorou by sa uvedená jama presypala. Obyvatelia bytovky by to mimoriadne ocenili. 

Odpoveď : Mgr. Peter Suchý, vedúci PS OU
Adresa Rudohorská 33 je budova pri hlavnej ceste s obchodnými priestormi. Pri kontrole v 

teréne nebolo zistené žiadne poškodenie zelene. V rokoch 2011 a 2012 nebola nahlásená žiadna 
havária ani žiadosť na rozkopávku zelene na Rudohorskej 33. 

Vzhľadom k tomu,  že evidujeme jeden podnet  na Javorníckej  33 (ktorá sa  nachádza nad 
Rudohorskou ulicou), boli sme preveriť aj túto adresu. Taktiež ani na tejto adrese nebola v minulosti 
nahlásená žiadna havária ani žiadosť na rozkopávku zelene. Po kontrole v teréne bolo zistené, že pri 
múre obytného domu v blízkosti vchodu sa nachádza neveľká jama, do ktorej navezieme zeminu z 
výstavby detského ihriska pod Pamätníkom SNP v priebehu mesiaca október.

2.   Na základe podnetu od obyvateľa Fončordy interpelujem preverenie možnosti odťahu bielej 
dodávky Fiat Ducato s EČV DT 547 AX, ktorá už minimálne trištvrte roka parkuje pri križovatke 
ulíc Jilemnického a Wolkerova a zaberá verejné parkovacie miesto.

Odpoveď : Mgr. Peter Suchý, vedúci PS OU
Predmetné  vozidlo  zn.  Fiat  Ducato,  EČV:  DT  547  AX,  bolo  preverené  dňa  17.9.2013 

pracovníkom oddelenia odpadového hospodárstva a údržby verejných priestranstiev MsÚ Banská 
Bystrica. Pri kontrole nebolo určené ako staré vozidlo v zmysle zák. č. 223/2001 Z.z. o odpadoch a 
o zmene a doplnení niektorých zákonov, nenarušuje estetický vzhľad obce ani životné prostredie. 

Vozidlo bolo preverené príslušníkmi MsP, avšak na mieste kde v súčasnosti stojí neporušuje 
žiaden dopravný predpis (stojí na parkovisku). Vo veci predmetného vozidla nebude v súčasnosti 
ďalej konané.

3.  Po ukončení nájomnej zmluvy Hodinovej veže na Námestí SNP s pôvodným nájomcom a po 
nevyhnutnej rekonštrukcii bude prevádzkovateľom Veže priamo Mesto. Pôvodný nájomca vyberal 
pri  výstupe  na  Vežu vstupné vo výške  1  euro,  čo  však  bolo  pre  viacerých Bystričanov i hostí 
priveľa.  Interpelujem preto, aby raz za mesiac, napr. každú prvú nedeľu v mesiaci, bol prístup na 
ochozu  Veže   bezplatný.  Model  príležitostných  bezplatných vstupov  do vybraných turistických 
atrakcií je štandardný všade vo svete.

Odpoveď: Mgr. Karin Šikulová Graciasová, vedúca OPM
      Hodinová veža (HV) je národná kultúrna pamiatka a jedna z najväčších dominánt mesta, ktorá 
poskytuje návštevníkom krásny panoramatický výhľad. Vzhľadom k tomu, že v júli 2013 prešla 
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opäť  pod  správu  mesta  Banská  Bystrica,   boli  realizované  bezpečnostné  previerky,  z  ktorých 
vyplynulo, že veža je z technických príčin zatvorená.  

Vstupné HV je nasledovné:
dospelý: 1 €
dieťa, dôchodca, študent: 0,50 €
Poplatok za použitie fotoaparátu a kamery: 0 €.  Pôvodný nájomca mal za túto službu stanovené 
vstupné 2 € za aparát. Informačné centrum tento poplatok zrušilo.

Aktuálne stanovené vstupné považujeme za adekvátne dnešným pomerom a cenám vstupného na 
rôzne atrakcie doma i v zahraničí a myslíme si, že môže zostať nezmenené aj na sezónu 2014. 
Návštevníkom sme vyšli v ústrety zrušením poplatku za fotografovanie a filmovanie. 

Myšlienku voľného vstupu počas prvej, resp. poslednej nedele v mesiaci návštevníci mesta ako aj 
Banskobystričania určite uvítajú, preto ju zapracujeme do plánov prevádzky Hodinovej veže v 
letnej turistickej sezóne 2014.

Ing. Lucia Skokanová

4.  Interpelujem Oddelenie služieb podnikateľom prip. PKO. Prosím o objasnenie, podľa akých 
kritérií vyberá výberová komisia predávajúcich na Trh remesiel a do "gastrozóny" počas konania 
Radvanského  jarmoku  a  vianočných  trhov.  Tiež  ma  zaujíma,  akí  zástupcovia  tvoria  výberovú 
komisiu. Ďakujem. 

Odpoveď: Mgr. Miriam Ondrejková, vedúca PS OB
Predávajúcich na „Trh remesiel“ Radvanského jarmoku vyberá výberová komisia PKO tak, 

ako  po  minulé  roky,  na  základe  dlhoročných  skúseností  pracovníkov  PKO.  Výberovú komisiu 
tvoria: riaditeľka PKO, zodpovedný pracovník za Trh remesiel z PKO, poradca z oblasti etnológie.
Podmienky výberu: 

1)  remeselník  registrovaný  v  ÚĽUV-e,  drobný  remeselník  bez  živnosti,  chránená  dielňa  alebo 
živnostník,

2) remeselník s bydliskom v Banskej Bystrici a okolí,

3)  predvádzanie výroby na mieste trhoviska, 

4) dobové oblečenie alebo kroj, 

5) sporadicky zastúpené remeslo,

6) priestor dostávajú aj zahraniční remeselníci (družobné mestá), ktorí zastupujú tradičnú domácu 
výrobu svojho regiónu.

„Gastrozónu“, okrem iného,  technicky aj organizačne zabezpečovalo Oddelenie obchodu a 
služieb  podnikateľom MsÚ.  Výber  bol  na  pracovníkoch oddelenia  v  súčinnosti  s  Regionálnym 
úradom verejného zdravotníctva.   Žiadatelia  boli  povinní  zaslať  záväznú  prihlášku k  účasti  na 
predaji  počas  RJ  do  stanoveného  termínu  s  oprávnením na  podnikanie  v  danej  oblasti  podľa 
osobitných predpisov a s vyjadrením k predaju od Regionálneho úradu verejného zdravotníctva. 
Snaha  bola  umiestniť  všetkých  žiadateľov,  ktorí  splnili  uvedené  povinnosti.  Prihliadalo  sa  na 
účastníkov z Banskej Bystrice a okolia, na ponúkaný sortiment, na typ predajného zariadenia, na 
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prípadné  negatívne  skúsenosti  s  predajcom  z  minulého  obdobia  (kvalita  výrobkov,  čestnosť 
predaja).

Ing. arch. Ľudmila Priehodová

5.  V súčasnosti prebieha oprava prístupových schodov na Graniar, ktorá ale neodstráni nedostatky, 
vzniknuté  vybudovaním 156  stupňov  bez  projektovej  dokumentácie  vypracovanej  odborníkom. 
Schody nemajú dodržanú ergonomickú normu na  krok. Používanie týchto schodov je nebezpečné 
hlavne v zime. 
Podľa vyjadrenia lekárov neustále používanie takýchto schodov vedie k poškodzovaniu chrbtice 
a kĺbov. Tiež vyústenie schodov do frekventovanej cesty k nemocnici  je príliš strmé a na túto cestu 
nenaväzuje  chodník,  ani  prechod  pre  chodcov.   Žiadame  mesto  o vyčlenenie  finančných 
prostriedkov na komplexné riešenie bezpečnej pešej komunikácie pre chodcov, mamičky s kočíkmi 
a cyklistov podľa projektu vypracovaného odborne spôsobilou osobou.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Áno, v týchto dňoch sa realizuje oprava prístupového schodiska na Graniar, ktorá neodstráni 

nedostatky  vzniknuté  vybudovaním  156  stupňov  bez  projektovej  dokumentácie  vypracovanej 
odborníkom. Avšak plánovanie rekonštrukcie, resp. prestavby predmetného schodiska je z dôvodu 
dlhodobej  absencie  kapitálových  finančných  prostriedkov  v  rozpočte  mesta  Banská  Bystrica 
určených na rekonštrukcie miestnych komunikácií  neúspešné.  Preto správca MK v spolupráci s 
poslancami za volebný obvod č.2 z dôvodu absolútne nevyhovujúceho stavu schodiska pristúpil 
aspoň  k  jeho  oprave  z  prostriedkov  určených  na  stavebnú  údržbu  miestnych  komunikácií  vo 
volebných  obvodoch  (bežné  výdavky  rozpočtu  mesta).  Rekonštrukciu  schodiska  v  budúcnosti 
nevylučujeme  a  súčasnú  opravu  považujeme  za  najprijateľnejšie  riešenie  nežiadúceho  stavu 
povrchu schodiska na Graniar, ktorá síce neprinesie jeho komfortné užívanie, ale určite užívanie 
schodiska už nebude nebezpečné vo vzťahu k vzniku úrazu na poškodenom povrchu.  

Bc. Andrej Refka

6.  . Chcem interpelovať kompetentných o predloženie zoznamu osôb,  ktoré vykonávajú od 1.1. 
2013 na  Mestskom úrade činnosti na základe dohody o pracovnej činnosti a dohody o vykonávaní 
práce, uviesť pracovnú náplň pre príslušné oddelenie a počet odpracovaných hodín mesačne. 

Odpoveď : Ing. Eva Šabová, vedúca PS LZ
Viď príloha 

7.  Oslovili  ma mamičky detí  z MŠ Tatranská,  že ako je možné, že   areál materskej  školy nie 
je uzatvorený.  Prednedávnom sa tam robil bezbariérový prístup, čo mamičky samozrejme privítali, 
len sa to akosi zabudlo aj uzavrieť. Rodičia detí sa rozprávali aj s riaditeľkou , vraj bolo prisľúbené 
zo strany MC Mamina, že sa to dokončí, ale stále je to takto. Keďže na cca 20 detí je jedna učiteľka, 
má veľký problém ich  všetkých ustrážiť,  aby   nejaké  malé  dieťa  nevybehlo  mimo areál.  Preto 
chcem vedieť v akom je to stave a či sa to ide riešiť a dokončiť.

3/12



Odpoveď: RNDr. Tibor Maťaš, vedúci PS SUR

     Ďakujeme za upozornenie. Je v záujme nás všetkých aby sme zabezpečili všetky bezpečnostné 
opatrenia na predchádzanie nešťastí. Bezbariérový vstup - opravu schodov riešilo materské centrum 
Mamina, teda riaditeľka - Mgr. Mastišová s poslancami p. Pirošíkom a p. Turčanom, ktorí jednali s 
p. Borguľom z BBES, aby v rámci opráv chodníkov a teplovodov spravil aj  tento bezbariérový 
prístup.  MC Mamina je v dlhodobom prenájme v pavilóne D na prízemí MŠ Tatranská. Riaditeľka 
MŠ upozornila p Borguľu na nedostatok a následne prisľúbil, že bránu namontujú do konca mesiaca 
a že sa to stalo nedopatrením.

8.   Chodník,  ktorý  vedie  od  zástavky  MHD  na  Rudohorskej  ulici,  oproti  Poliklinike  nad 
križovatkou,  je  vo  veľmi  zlom   stave,  je  tam  potrebné  opraviť  existujúce  diery.  Chodí  tadiaľ 
množstvo  ľudí,  či  už  na  zástavku  MHD,   do  obchodov,  na  tržnicu,  alebo  aj  do  spomínanej 
polikliniky.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Oddelenie  údržby MK a  IS  ako  správca  miestnych  komunikácií  eviduje  potrebu  opravy 

uvedeného úseku chodníka a oprava je zaradená do plánu opráv a údržby MK. Realizácia opravy 
závisí od objemu finančných prostriedkov na stavebnú údržbu MK. Pre rok 2013 sú vyčerpané už 
všetky zdroje použiteľné na tento účel, t.j. Prostriedky, ktorými disponuje správca MK (použité na 
opravy výtlkov MK), aj prostriedky, ktoré majú k dispozícii volebné obvody (vo VO č. 7 sa v týchto 
dňoch realizuje oprava chodníka v dolnej časti Rudohorskej ulice).

9.  Medzi Rudohorskou a Starohorskou, v strede dlhého schodištia sú zničené lavičky, možno by 
stačilo len ich opraviť. Prípadne osadiť aj nové lavičky. Tak isto je to potrebné aj na Krivánskej 
ulici, kde lavičky chýbajú.

Odpoveď : Mgr. Peter Suchý, vedúci PS OU
Lavičky v strede schodištia medzi Rudohorskou a Starohorskou ulicou budú opravené, resp. 

budú osadené nové laty. Na osadenie nových lavičiek v rozpočte pre rok 2013 neboli schválené 
žiadne finančné prostriedky. Rozpočet na rok 2013 na údržbu mobiliáru postačuje len na výmenu a 
opravu lát. 

10.  Chcem interpelovať vo veci poškodeného zábradlia, ktoré vedie ku ZŠ Sitnianska.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Zábradlie popri chodníku k ZŠ Sitnianska bolo opravené 24.09.2013.

11. Na uliciach Tatranská a Starohorská sú znova výtlky a to aj napriek tomu, že sa opravovali len 
pred pár mesiacmi. 

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Poruchy komunikácií,  ktoré  vykazujú  MK na  uliciach  Tatranská  a  Starohorská,  už  nie  je 

možné opravovať  lokálne  v rámci  bežnej  údržby komunikácií.  Ich  stav  si  vyžaduje  minimálne 
súvislú obnovu krytu vozovky, čo už nie je možné z finančných dôvodov realizovať v tomto roku. 
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Správca MK plánuje opravu uvedených komunikácií po úsekoch zaradiť do plánu opráv od roku 
2014, čo je však podmienené dostatočným objemom financií na stavebnú údržbu MK.

12.  Obyvatelia na Strážovskej 6 sú nútený neustále volať na Mestskú políciu, dokonca už volali aj 
štátnu políciu vo veci schádzania sa mladistvých, za ich vchodom, ktorí tam fajčia a pijú alkohol, 
robia hluk a poškodzujú cudzí majetok,  dokonca už liezli  aj  po hromozvode,  čím poškodili  len 
prednedávnom zateplenú fasádu. Podľa vyjadrenia viacerých obyvateľov je tu ohrozená mravná 
výchova mládeže. Preto chcem interpelovať mestskú políciu, aby častejšie chodila na obhliadky po 
Sásovej  a toto  kontrolovala,  hlavne  vo  večerných  hodinách,  lebo  sa  to  určite  nedeje  len  na 
Strážovskej ulici.

Odpoveď: Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP

Vážený pán poslanec  Refka,  na podnety obyvateľov obytného domu zo Strážovskej  č.  6 
v Banskej Bystrici je na zásahy často vysielaná najmä motorizovaná hliadka MsP. O skutočnostiach 
uvedených vo Vašej interpelácii je útvar MsP informovaný. K veci môžeme uviesť, že každý výjazd 
a riešenie  nahlásenej  udalosti  zodpovedá  stavu  aktuálnej  právnej  úpravy.  Ak  je  teda  na  mieste 
zistené  porušenie  alkoholu,  napr.  požívanie  alkoholu  mladistvými  alebo  znečistenie  verejného 
priestranstva alebo zistené páchanie iného porušenia zákona, MsP to rieši. Mestská polícia dbá, ale 
vzhľadom k vyššie uvedenému, na ústavné právo na slobodu pohybu, čl.  23 Ústavy Slovenskej 
republiky. Podľa informácií službukonajúcich príslušníkov MsP poväčšine takúto vec oznamuje len 
jeden  obyvateľ,  ktorému  vadí,  že  sa  tam  nachádzajú  osoby.  Po  viacerých  výjazdoch  MsP na 
uvedené miesto nebol potvrdený oznam o páchaní priestupkov a pití alkoholu z uvedeného miesta. 

13.  Obyvatelia Tatranskej ulice prišli s podnetom, že či  by nebolo možné pri bývalej ZŠ Tatranská 
medzi  Tatranskou 8  až  14,  vzhľadom k tomu,  že  je  tam akútny nedostatok  parkovacích  miest, 
upraviť plochy pomedzi stromoradie platanov, aby tam mohli parkovať motorové vozidlá.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Za oddelenie údržby MK a IS si dovolím pripomenúť, že práve v lokalite na Tatranskej ulici v 

blízkosti objektu bývalej ZŠ je aj z územného hľadiska plánovaná výstavba parkovacieho domu. 
Preto  sa  nestotožňujem s  návrhom zaberania  plôch  určených  ako  zeleň  (navyše  v  existujúcom 
stromoradí)  na  budovanie  parkovacích  stojísk.  Obyvateľom  predmetnej  lokality  odporúčam 
podporiť  výstavbu  parkovacích  domov.  Výstavba  parkovacích  plôch  na  voľnom  teréne  rieši 
nedostatok počtu parkovacích miest len v obmedzenom počte a na relatívne krátky čas. Motoristi – 
vlastníci i užívatelia vozidiel, ktorí majú potrebu parkovať svoje vozidlá v oblastiach s bytovou 
zástavbou, si musia uvedomiť svoj podiel spoluzodpovednosti za prostredie, v ktorom žijú oni a ich 
rodiny, vrátane finančnej spoluúčasti na riešení tohto problému.

Ing. Mgr. Pavol Katreniak

14.   Na križovatke Rudlovskej cesty a Kollárovej ulice došlo v havárii na porušenej šachte. Riadne 
odstránenie  závady je  urýchlene  nutné  pre  zaistenie  bezpečnej  premávky v tomto  uzle.  Prosím 
uviesť dátum ukončenia definitívnej opravy.
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Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Opravu  predmetnej  poškodenej  šachty  zabezpečila  spoločnosť  VEOLIA,  a.  s.  v  37. 

kalendárnom týždni, ktorá je vlastníkom a správcom kanalizačného zberača. 

15.   Obraciam sa na Ing. Ľubomíra Bobáka, konateľa a predsedu predstavenstva MBB, a. s., o 
predloženie informácie o jeho činnosti v MBB, a. s.  za obdobie od 12. 6. 2013 do 10. 9. 2013.

Odpoveď: Ing. Ľubomír Bobák, MBB a.s.
V tomto období zasadalo predstavenstvo spoločnosti MBB a.s.  v termínoch 22.7. 2013 a 20.8.2013 
s nasledovným programom:

Júl 2013

1. Uznesenie Okresného súdu B. Bystrica – Barbakan s.r.o.
2. Súdny spor Realmaster – JUDr. Novák – „kino Hviezda“
3. Komunikácia Kremnička – Pršany – návrh na spôsob vysporiadanie pozemku
4. Prima banka – dodatok k úverovej zmluve
5. Predaj dvornej časti Radnice - BBSK
6. Rôzne – PPŠ, NBD Medená ul, .....

August 2013

1. Realmaster – kino „ Hviezda“
2. Valné zhromaždenie MBB a.s. – žiadosť o vyplatenie dividend.
3. Prima banka – predčasná splátka
4. Návrhy na zlepšenia Cash – flow spoločnosti 
4. Rôzne – SVP š.p., Davicor s.r.o., údržba NBD, ....

V rámci činnosti spoločnosti a realizovaných projektov:
– rokovania s verejným obstarávateľom  - príprava VOS služby, dodávky energií  
– rokovanie s Davicor s.r.o. – prevádzkovateľ Barbakanu
-  sprevádzkovanie plynovodu v priemyselnom parku , 
- Rokovanie so zástupcami  financujúcich bánk / ČSOB– uvoľnenie vecného bremena, , 

spracovanie podkladov pre pravidelné revue, 
Prima banka – prerokúvanie podmienok 1.  splátky úveru, uvoľnenie záložného práva 
dvornej časti Radnice.../

- Plnenie bežných úloh vyplývajúcich z pozície predsedu predstavenstva / zastupovanie 
spoločnosti pred orgánmi SŠ, riešenie sťažnosti nájomníkov NBD, činnosti súvisiace 
s prevádzkou NBD, atď. 

- Rokovanie na SARIO - za účelom príchodu investorov do PPŠ
- Rokovanie s investormi Nemecko, Belgicko, Ukrajina a vypracovanie ponúk
- Rokovanie so ŠVP š.p.- vysporiadanie pozemkov pod  OH Hron
- Zámena pozemkov 
- Organizovanie pravidelných porád vedenia spoločností
- Príprava na realizáciu prác II. etapy IS v PPŠ a následné prerokovanie s financujúcou 

bankou, rokovania s dodávateľom prác

6/12



16.   Mesto Banská Bystrica vyzvalo dňa 16. 8. 2013 BB EXPO, s. r. o.  odstrániť do termínu  1. 9. 
2013   informačné,  reklamné  a  propagačné  zariadenia  umiestnené  načierno  na  pozemkoch  vo 
vlastníctve Mesta, parc. č. KN-C 5399/3, k. ú. Banská Bystrica, KN-C 462/1, k. ú. Radvaň, KN-E 
1/1, k. ú. Radvaň, KN-E 2-117/1, k. ú. Radvaň, KN-E 1-1029/1, k. ú. Radvaň. Žiadam o informáciu, 
či  tak firma BB EXPO  v určenej lehote urobila. Ďalej  žiadam o informáciu, ako zdôvodnila a 
ospravedlnila nelegálne umiestenie 4 reklamných billboardov a tiež na akej kompenzácii sa dohodla 
s Mestom.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc, vedúci stavebného odboru
Mesto Banská Bystrica, ako vecne a miestne príslušný stavebný úrad podľa § 117 zákona č. 

50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v znení neskorších predpisov (ďalej iba 
stavebný zákon), na základe zistenia rozporu existencie informačných, reklamných a propagačných 
zariadení (ďalej iba IRPZ) umiestnených na pozemkoch vo vlastníctve mesta Banská Bystrica so 
znením § 71 ods. 1 písm. c) stavebného zákona, vyzvalo vlastníka dotknutých IRPZ, spoločnosť BB 
EXPO s.r.o.  Banská Bystrica listom č.  OVZ-SÚ 88898/2013/V.n.odstr.  zo dňa 16.8.2013 na ich 
odstránenie  v  termíne  do  1.9.2013.  Reklamné  zariadenia  boli  povolené  v  súlade  a  na  základe 
nájomnej  zmluvy na dobu určitú,  ktorej  platnosť skončila.  Spoločnosť BB EXPO s.r.o.  Banská 
Bystrica  na  výzvu  zareagovala  listom,  doručeným na  stavebný  úrad  dňa  26.8.2013,  z  obsahu 
ktorého vyplynulo, že spoločnosť BB EXPO s.r.o.  Banská Bystrica realizuje všetky nevyhnutné 
kroky k ponechaniu dotknutých IRPZ umiestnených na pozemkoch vo vlastníctve mesta Banská 
Bystrica  t.j.  k  uzatvoreniu  novej  nájomnej  zmluvy.  Dotknuté  IRPZ  neboli  ku  dňu  1.9.2013 
odstránené.

Vzhľadom na skutočnosť, že protiprávny stav naďalej pretrváva (dotknuté IRPZ stoja bez 
príslušných  povolení)  a  je  dôvodný  predpoklad  že  došlo  k  porušeniu  §  106  ods.  1  písm.  e 
stavebného zákona, na základe oznámeného výkonu štátneho stavebného dohľadu a jeho záverov, 
celý problém bude riešený ako spáchanie správneho deliktu s uložením sankcie v súlade s platnou 
legislatívou.

17.   Interpelujem  urýchliť  opravu  chodníka  na  konci  Kollárovej  ulice  pri  bytových  domoch 
plánovanú na r. 2013. Kedy je predpoklad ukončenia prác?

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK

Oprava chodníka bude realizovaná v termíne do konca októbra 2013.

Ing. Ján Šabo

18.  Interpelujem urýchlenie a oznámenie termínu, kedy sa zrealizuje oprava komunikácií na ul. 
Cesta  k nemocnici   až  po  Materskú školu.  Už to  bolo  pracovníkmi  oddelenia  pani  Hláčikovej 
označené. Len sa to predlžovalo.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Oprava MK Cesta k nemocnici a Petelenova ul. bola vykonaná v dňoch 20. - 24.09.2013.
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19.   Ďalej je požiadavka občanov v časti bytového domu Partizánka 46-48, kde oni celú zimnú 
údržbu,odpratávanie  snehu  a  nejaké  údržbové  práce  si  robia  sami.  Ale  ten  chodník  pred 
Partizánskou 48 je v tak dezolátnom stave,  že žiadam,aby pracovníci tam vykonali  obhliadku a 
stanovili termín a možnosť opravy tohto chodníka.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Obhliadka  predmetného  vnútroblokového  chodníka  na  Partizánskej  ceste  č.  48  bola 

pracovníkmi oddelenia údržby miestnych komunikácií vykonaná, poškodenie chodníka je zjavné, 
ale opravu nie je možné realizovať v tomto roku. Oprava bola zaradená do plánu opráv a údržby 
MK s možnosťou realizácie najskôr v roku 2014 a s odporúčaním správcu MK realizovať opravu z 
prostriedkov volebného obvodu č.1.

PaedDr. Ján Chladný

20.   Interpelujem  pána  primátora  vo  veci  prerozdelenia  štátneho  príspevku   na  záujmové 
vzdelávanie podľa § 6 ods.  12 písm.12. d) zákona 596/2003 Z.z.  o štátnej  správe v školstve a 
školskej  samospráve a o zmene a  doplnení niektorých zákonov v znení  neskorších predpisov a 
nariadenia vlády č. 668/2004 Z.z. o rozdelení výnosu dane z príjmov územnej samospráve v znení 
neskorších nariadení. Žiadam podrobný rozpis prerozdelenia finančných prostriedkov na záujmové 
vzdelávanie  detí  (nie  vzdelávacie  poukazy),  školské  zariadenie,  počet  detí  a  výška  finančného 
príspevku v roku 2013.

Odpoveď: RNDr. Tibor Maťaš, vedúci PS SUR
Mesto Banská Bystrica v roku 2013 poskytuje v zmysle Zákona č. 325/2012, ktorým sa mení 

a  dopĺňa  Zákon  č.  597/2003  Z.z.  o  financovaní  základných  škôl,  stredných  škôl  a  školských 
zariadení  v  znení  neskorších  predpisov  a  o  zmene  a  doplnení  niektorých  zákonov  a  v  zmysle 
Zákona č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v z.n.p. a v zmysle platného Všeobecne záväzného nariadenia č.8/2013 o určení 
výšky dotácie na mzdy a prevádzku škôl a školských zariadení na území mesta Banská Bystrica na 
rok 2013 dotáciu pre 9 centier voľného času v zriaďovateľskej pôsobnosti cirkevného, súkromného 
zriaďovateľa  a  Mesta  Banská  Bystrica.  V uvedených  zariadeniach  je  zapísaných  6284  detí  do 
dovŕšeného 15. roku veku s trvalým pobytom na území mesta. Celková výška dotácie na mzdy a 
prevádzku je vo výške 235 835,00 €. 

V zriaďovateľskej pôsobnosti mesta je zriadené CVČ Havranské. Dotácia je poskytovaná na 
1700 detí vo výške 110500,00 €.

Celková výška dotácií v roku 2013 na prevádzku a mzdy na 9 CVČ zriadených na území 
mesta činí sumu 346 335,00 €, ktorá je poskytnutá spolu na 7984 detí.
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21.  Interpelujem pána primátora, že bolo povedané, že do 30. augusta sa ukončia opravy ciest. Ale 
Kalinčiakova ulica, ako keby bola zabudnutá a je v strašnom stave. Poprosil, aby sa to dalo do 
poriadku.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Stavebná údržba MK na Kalinčiakovej  ulici  bola  vykonaná v 38.  týždni  t.r.  Správca MK 

použil  všetky  prostriedky  určené  na  opravu  výtlkov  miestnych  komunikácií,  ktorými  priamo 
disponoval,   do  16.09.2013.  Ďalšie  nevyhnutné  opravy MK  (vrátane  Kalinčiakovaj  ul.)  sú  už 
realizované  na  základe  súhlasu  poslancov  MsZ  –  predsedov  výborov  volebných  obvodov  -  z 
prostriedkov volebných obvodov určených na stavebnú údržbu MK.

RNDr. Ladislav Topoľský

22.   Žiadam, aby mesto rokovalo so SAD ohľadom linky ku Krematóriu, predovšetkým pre starších 
ľudí. Či nie je možné, aby sa autobus otáčal nie na klasickej zastávke a otočke, ale aj vyviesť kúsok 
vyššie, hlavne aby sa hore dostali.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Otáčanie  autobusu  MHD bližšie  ku  krematóriu  ako  je  súčasná  zastávka  MHD a  zároveň 

vybudovaná otočka autobusov nie je technicky možné a bezpečné pre cestujúcu verejnosť.

9/12

ROZPOČET  na CVČ zriadených na území mesta na rok 2013 Schválený

Zriaďovateľ         /    Názov zariadenia 2013
CIRKEVNÉ  ŠZ 75 Normatív
Rímskokatolícka cirkev, Biskupstvo BB na ž iaka

75 57,20
SÚKROMNÉ ŚZ 6209
Slovenské  misijné  hnutie

584 57,20
Mária Demočová, Záhonok 1959/33, Zvolen

360 57,20
PhDr. Monika  Šabová, Mládežnícka 2, BB, Dráčik

122 57,20
Plavecký oddie l  Klubu te le sne j výchovy UMB,

102 57,20
Rodičovské  združenie  pri  ZŠ Moskovská 2,

839 57,20

417 57,20
K-C ENTRUM s.r.o., J.Kráľa 3

1413 57,20
Edmund Pavlík

211 57,20

CVČ – Havranské 1700 65,00

SPOLU 7984 xxx

Počet 
Žiakov

 VZN 
8/2013

4 290,00
4 290,00

CVČ pri Katolíckom gym. Š.Moysesa, 4 290,00
231 545,00

33 405,00
CVČ Súkromné CVČ, Skuteckého 4, BB 33 405,00

20 592,00
CVČ Súkromné CVČ, Radvanská 21, BB 20 592,00

6 978,00
 CVČ , Mládežnícka 51, BB 6 978,00

5 834,00
 CVČ, Mládežnícka 47,BB 5 834,00

47 991,00
 Súkromné CVČ, Moskovská 2, BB 47 991,00
O bčianske  združ . RO SSIJA,Kráľovohorská 6, 23 852,00
 CVČ Rossija, Magurská 14, BB, 23 852,00

80 824,00
CVČ Súkromné centrum voľného času 80 824,00

12 069,00
CVČ Súkromné centrum voľného času
Tajovského 55,BB 12 069,00

110 500,00
346 335,00



23.    Obrátili  sa na mňa starší  občania,  že nie sú schopní  prejsť  cez cestu pri  malej  stanici. 
Semafore na zelenú trvajú veľmi krátky čas a nie sú schopní prejsť, aby sa dostali buď z malej 
stanice, alebo na veľkú.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Cestná  svetelná  signalizácia  na  priechode  pre  chodcov  -  Národná  ul.  je  vybavená 

mikroprocesorovým radičom M28 a je naprogramovaná tak, že zelená pre chodcov svieti 9,5 sek. 
na priechod cez vozovku a následne zasvieti chodcom červená, ktorej ďalšia doba 9,5 sek. slúži na 
bezpečné  opustenie  priechodu,  kým sa  križovatka  uvoľní  zelenou  pre  vozidlá.  (Chodec,  ktorý 
vstúpil na priechod v dobe na zelenú, ale aj v dobe, keď končí, má červeným medzičasom zaistené 
bezpečné dokončenie prechádzania – až po tejto dobe naskočí pre motorové vozidlá zelená.)
Celková dĺžka intervalu priechodu takto trvá 19 sekúnd.

Dĺžka  trvania  intervalu  zelenej  ako  aj  červenej  pre  opustenie  priechodu  je  vypočítaná  z 
rýchlosti chôdze 5km/hod (1,4 m/s) a na prejdenie uvedeného priechodu by malo postačovať 10-12 
sekúnd.  
         Celkový časový interval upravený na dobu 19 sekúnd je nadštandardný a maximálne možný aj 
vzhľadom  k  tomu,  že  uvedený  priechod  je  v  koordinácii  s  ďalšími  štyrmi  radičmi,  ktoré 
zabezpečujú prejazd cez križovatky na ceste I/66.                                              
      Predĺženie intervalu zelenej pri dnešnom zahustení dopravy by malo dopad na zelenú vlnu 
komunikácie I/66 a následný rozpad koordinácie cestnej svetelnej signalizácie, čoho následkom by 
došlo ku kolapsu dopravy v meste.

Ak chodec z  objektívnych dôvodov nestihne ani  za 19 sekúnd prejsť cez daný priechod, 
odporúčame, aby si trasu k cieľu cesty naplánoval tak,  aby využil blízky podchod pre chodcov 
popod križovatku pri Kapitulskej ul. 

Milan Smädo

24.  Nadviazal  by som na kolegu Topoľského.  Do Kremničky bola  zrušená  trať  číslo  22.  Bolo 
povedané,  že  bude  do  ôsmej  a  potom  v  podvečer,  keď  je  špička,  že  tieto  autobusy  budú 
presmerované do nového obchodného centra Radvaň, pretože sú nevyťažené. Občania Kremničky 
boli robiť prieskum tej 22 pri obchodnom centre a zistili,  že tu chodia tak isto po 2-3 ľudia do 
obchodného centra. Je rozhorčenie. Podnikateľom sa vychádza v ústrety a ľuďom nie. A náväzne na 
to z Krematória,obrady, ktoré sú od 10 do 13 hodiny, sa ľudia nemajú ako dostať. Bol som rečniť na 
pohreboch, tak mi toto bolo vytknuté. Budem toto hovoriť na komisii dopravy. Ak obmedzenia na 
Kremničku, tak urobme obmedzenia v celom meste, tam, kde to chodí nevyťažené.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
O dôvodoch presmerovania linky mestskej dopravy číslo 22 bola poskytnutá informácia na 

zasadnutí komisie  MsZ pre dopravu, bezpečnosť, verejnoprospešné služby a verejný poriadok dňa 
23. mája 2013. Obyvatelia Kremničky majú neustále možnosť využívať priamu linku číslo 21 do 
Sásovej, ako aj prímestskú autobusovú linku číslo 601455, na ktorej v územnom obvode mesta platí 
tarifa mestskej dopravy do centra mesta. Navyše do mestskej časti Kremnička zachádzajú vybrané 
spoje linky MHD číslo 90, ktorou je zabezpečené aj spojenie so Zvolenskou cestou.
          Aj napriek uvedenému si dovoľujem doplniť informáciu:

Situácia  v  mestskej  doprave  nie  je   uspokojivá  z  dôvodu  dlhodobého  poklesu  počtu 
cestujúcich a tým úbytku tržieb. Z uvedeného dôvodu sa už dňa 17.9.2013 uskutočnilo pracovné 
stretnutie pracovníkov MsÚ, oddelenia údržby MK a IS s dopravcami zabezpečujúcimi mestskú 
hromadnú dopravu na tému koncepčného rozvoja mestskej hromadnej dopravy v Banskej Bystrici. 
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Na stretnutí boli prezentované návrhy na zlepšenie situácie v mestskej doprave a hľadanie možností 
jej zlepšenia. Po úvodnom stretnutí sa uskutočnia ďalšie pracovné stretnutia a o záverečnom návrhu 
bude poskytnutá informácia na zasadnutí komisie MsZ pre dopravu, bezpečnosť, verejnoprospešné 
služby a  verejný  poriadok.  Okrem úprav  cestovných  poriadkov  sa  pripravuje  aj  návrh  nových 
tarifných podmienok, ktorých cieľom by malo byť zamedzenie únikov tržieb v dôsledku falšovania 
„zľavových“  preukazov  a  nedostatku  priestoru  na  ich  podrobnú  kontrolu  vodičom  pri  predaji 
cestovných lístkov v hotovosti vo vozidle MHD.

Ing. Milan Lichý
25.   Pretrváva zlý stav chodníkov od Veľkej železničnej stanice na Autobusovú stanicu popri ceste 
I/66 i plochy parkoviska pred Veľkou železničnou stanicu.  Do vykonania konečnej úpravy  tejto 
lokality  žiadam  o zabezpečenie  odstránenia  jám  na  chodníkoch  a ploche  parkoviska  a najmä 
o opravu prepadnutého chodníka smerom na ulicu 29. augusta (na začiatku cestného mosta v smere 
od Autobusovej stanice).  

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Priestor, ktorý chodci využívajú na presun medzi železničnou stanicou a autobusovou stanicou 

popri vetve cesty I/66 nie je chodníkom, nie je evidovaný v pasporte miestnych komunikácií a nie je 
na  pozemku  vo  vlastníctve  mesta  Banská  Bystrica,  preto  správca  MK  nebude  vynakladať 
prostriedky  Mesta  na  jeho  úpravu.  Chodci  si  tadiaľ  nevhodne  skracujú  cestu,  bezpečne  majú 
možnosť prejsť po chodníku medzi stanicami, ktorý je súbežný s koľajami. 

Plocha pred železničnou stanicou taktiež nie je vo vlastníctve a správe mesta, preto nebudeme 
zabezpečovať  jej  údržbu.  O  vlastníckych  vzťahoch  tohto  priestoru  a  z  toho  vyplývajúcich 
povinnostiach vlastníkov sme prostredníctvom odpovede na interpeláciu informovali už viackrát v 
minulosti. V roku 2010 bola vykonaná oprava časti komunikácie na vjazde do priestoru železničnej 
stanice a v spolupráci s prednostkou stanice aj nevyhnutná oprava predstaničného priestoru. 

Opravu  prepadnutého  chodníka  na  moste  na  ulici  29.  augusta  zabezpečíme  do  konca 
septembra 2013. 

26.   Poprosím tiež o opravu výtlkov na ceste v závere Kollárovej ulice.

Odpoveď : Ing. Renáta Hláčiková, vedúca  PS UMK
Oddelenie  údržby MK a  IS  zabezpečí  nevyhnutnú opravu výtlkov na  Kollárovej  ulici  do 

konca októbra 2013.

27.   Interpelujem vo veci parkovania, umiestňovania kvetináča a kontajnerov na komunálny odpad 
na chodníku pred objektom Janka Kráľa 2.  Chodci sú nútení  obchádzať zatarasený chodník po 
frekventovanej ceste. Plocha pozdĺžne objektu J. Kráľa 2 sa nachádza na pozemku v užívaní Mesta 
(nie  vo vlastníctve)  a je určená pre chodcov,  avšak zároveň je stavebne upravená pre možnosť 
vjazdu zásobovacích vozidiel do objektu. Občania však upozorňujú na pretrvávajúce blokovanie 
chodníka.

Odpoveď : Mgr. Peter Suchý, vedúci PS OU
Situácia  s  umiestnením kontajnerov na komunálny odpad nachádzajúcich sa na spevnenej 

ploche pri  budove OCA, na ul.  J.  Kráľa 2,  bola  preverená pracovníkom oddelenia odpadového 
hospodárstva  a  údržby  verejných  priestranstiev  dňa  17.9.2013.  Pri  kontrole  bolo  zistené,  že 
kontajnery na triedený zber komunálnych odpadov sú umiestnené na vyhradených miestach tak, že 
je zabezpečená minimálna šírka prechodu okolo nich pre peších a to 1,5 m. Kontajner na zmesový 
komunálny odpad bol umiestnený vedľa pouličného osvetlenia tak, že bolo možné popri ňom prejsť 
priestorom o šírke cca 1 m. So správcom budovy bola táto situácia konzultovaná už v októbri 2012, 
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kedy prisľúbil umiestňovať kontajnery tak, aby nezamedzovali prechodu chodcov.  Odvtedy nebolo 
zaznamenané bránenie prechodu chodcov kontajnermi  v danej časti ulice. Predzáhradku zrealizoval 
majiteľ na svojom pozemku, táto taktiež nebráni chodcom v prechode (PS-OU).

Uvedená stavba spevnených plôch okolo budovy OCA na ul. J. Kráľa 2 nie je právoplatne 
skolaudovaná.  Na  predmetnej  stavbe  je  v  riešení  návrh  a  odsúhlasenie  trvalého  dopravného 
značenia a vydanie určenia TDZ cestným správnym orgánom. Uvedená plocha medzi budovou a 
ulicou j. Kráľa bola v stavebnom povolení určená na odstavenie vozidiel zásobovania a nie pre 
chodcov. Chodník pre chodcov mal byť pôvodne umiestnený medzi budovou a potokom Bystrica, 
ale pri zmene stavby pred dokončením bola plocha chodníka prikrytá obvodovým plášťom budovy. 
Pohyb  peších  je  umožnený  po  chodníku  z  opačnej  strany  potoku  s  prechodom  po  lavičke  a 
spevnených plochách medzi budovami OCA a PROXIMY (OVZ-DS).  

28.   Prosím o umiestnenie tabuľky s označením súsošia Štefana Moysesa a Karola Kuzmányho na 
Námestí Štefana Moysesa.

Odpoveď: Mgr. Karin Šikulová Graciasová, vedúca OPM

V  danej  veci  sa  uskutočnilo  rokovanie  na  úrovni  zástupcu  OPM-KU  a  autora  súsošia 
akademického sochára Miroslava Tomaška z Bánoviec nad Bebravou.  Pán Tomaško splnomocnil 
reštaurátora  z  Banskej  Bystrice  p.  Dušana  Bezúcha  na  vykonanie  označenia  súsošia,  nakoľko 
autorskými  právami  disponuje  autor.  Pán  Bezúch  do  15.10.   predloží  finančnú  kalkuláciu  a  v 
prípade odsúhlasenia  financií  z rozpočtu OPM-KU pre rok 2013 bude označenie vykonané do 
konca roka 2013.

           Mgr. Peter Gogola
  primátor mesta

             Banská Bystrica
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